
 
                                       P  R  O  T  O  K  O  L  nr  XLIX/2010 
z posiedzenia sesji Rady Miejskiej, która odbyła się w dniu 22 lutego 2010r 
 
Miejsce obrad: sala konferencyjna w Urzędzie Miejskim w Barczewie; 
 
Rozpoczęcie obrad sesji:  godzina 13.00 
 
Obrady otworzył Przewodniczący Rady Miejskiej w Barczewie pan Bogusław 
Matłoka. 
 
Pan Bogusław Matłoka stwierdził, że obrady XLIX sesji są prawomocne, ponieważ 
w posiedzeniu uczestniczy 14 radnych. 
 
Nieobecny pan Andrzej Moszczyński. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej zwrócił się z zapytaniem czy są propozycje do 
wcześniej otrzymanego porządku obrad. 
 
Burmistrz Barczewa – pan Lech Nitkowski – proszę o zdjęcie z dzisiejszego 
porządku obrad punktu 13  i  14,  ponieważ zmienia się termin złożenia wniosków. 
Proszę również o ujęcie w tym punkcie projektu uchwały w sprawie złożenia 
wniosku o dofinansowanie z Europejskiego Funduszu Społecznego w ramach 
Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki Priorytet IX Rozwój wykształcenia i 
kompetencji w regionach Poddziałanie 9.1.1 zmniejszenie nierówności w stopniu 
upowszechniania edukacji przedszkolnej projektu pod nazwą „Kompleksowe 
wsparcie przedszkolaka sukcesem każdego Polaka” 
 
 
Radni jednogłośnie przyjęli propozycję zdjęcia z porządku obrad punktu 13 i 14. 
 
Radni  jednogłośnie (14)  przyjęła propozycję Burmistrza Barczewa o 
wprowadzenie przedstawionego przez Burmistrza projektu uchwały. 
 
Porządek obrad: 
 
2)Przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji; 
3)Sprawozdanie Burmistrza Barczewa z działalności w okresie między sesjami 
Rady; 
4)Interpelacje i zapytania radnych; 
5)Zapytania Sołtysów i Przewodniczących Rad Osiedlowych. 
6)Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wniesienie wkładów pieniężnych 
do Zakładu Gospodarki Odpadami Komunalnymi Spółka z o.o w Olsztynie; 
7)Zmiana budżetu gminy Barczewo  na 2010 rok; 
8)Odpowiedzi; 
9)Informacja Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej dotycząca rodzaju i 
wysokości świadczeń wypłacanych w 2009r przez MOPS Barczewo; 
10)Informacja Centrum Kultury i Promocji Gminy Barczewo o zaplanowanych 

 



na lato 2010 roku imprezach; 
11)Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Aktywności Lokalnej 
„Aktywni po latach” - lokalnego programu integracji społecznej i zawodowej 
beneficjentów Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Barczewie; 
12)Projekt uchwały w sprawie przystąpienia gminy  Barczewo do realizacji projektu 
systemowego w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki 2007-2013 
Priorytet: VII Promocja integracji społecznej, Działanie 7.1 Rozwój i 
upowszechnianie aktywnej integracji 
Poddziałanie: 7.1.1 Rozwój i upowszechnianie integracji przez ośrodki pomocy 
społecznej 
Tytuł projektu:”Aktywni po latach”. 
13)Projekt uchwały w sprawie złożenia wniosku o dofinansowanie z Europejskiego 
Funduszu Społecznego w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki Priorytet 
IX, Rozwój Wykształcenia i kompetencji w regionach 
Poddziałanie 9.1.1 Zmniejszenie nierówności w stopniu upowszechnienia edukacji 
przedszkolnej projektu pod nazwą „Kompleksowe wsparcie przedszkolaka 
sukcesem każdego Polaka” 
14)Rozpatrzenie skargi Pani Krystyny Norkus. 
15)Sprawy różne i wolne wnioski; 
16)Zamknięcie obrad XLIX/10  sesji Rady Miejskiej w Barczewie. 
 
Do punktu 2.Na sali obecnych jest 15 radnych. Przybył pan Andrzej Moszczyński. 
 
Protokół z obrad poprzedniej sesji przyjęty został jednogłośnie (15). 
 
Do punktu 3. 
 
Sprawozdanie z działalności w okresie między sesjami  przedstawił Burmistrz 
Barczewa pan Lech Nitkowski. 
Burmistrz powiedział m.innymi: 
 
- od 1  marca będziemy dowozili do Srodowiskowego Domu Samopomocy w 
Klebarku Wielkim 22 naszych podopiecznych na dzienny pobyt w rtym ośrodku. 
Podopieczni legitymują się orzeczeniami lekarskimi o niepełnosprawności. 
Dowożeni będą samochodem Urzędu przystosowanym do przewozu osób 
niepełnosprawnych. Dowóz ten odbywał się będzie na koszt Urzędu. 
 
- odbywają się cykliczne spotkania w sprawie realizacji Programu LEADER . 
 
- odbyły się negocjacje w sprawie wypłaty odszkodowań za drogi. W przypadku 
SAKAD-u rozmowy nie doszły do skutku. Negocjacje w tym przypadku będą bardzo 
ciężkie; 
 
- wziąłem udział w  Walnym Zgromadzeniu naszej Ochotniczej Straży Pożarnej; 
 
- odbyło się spotkanie stron na temat rozbudowy Miejskiej Przychodni Zdrowia 
w Barczewie w związku z dwoma pismami, które złożyły: pani Jednorowska i pani 
Wrocławska. W ślad za tym odbyło się spotkanie  z panem Plawgo, który stwierdził 

 



że obiekt spełnia wszystkie  wymogi; 
 
- odbyłem spotkanie z Prezydentem Olsztyna panem Grzymowiczem i poprosiłem 
aby pan Prezydent zwrócił się do miast partnerskich o udział chórów z tych miast w 
Festiwalu im.Feliksa Nowowiejskiego; 
 
- na spotkaniu w Olsztynie w sprawie aglomeracji wyraźnie dałem sygnał, że 
porozumienie możemy zawrzeć o współpracy w różnych dziedzinach. Uważam 
natomiast, że to nie jest czas na przekazywanie naszego majątku dla Olsztyna. 
 
- odbyłem 2 spotkania w sprawie przejęcia gruntu dla Lęgajn pod boisko; 
 
- brałem udział we wspólnym posiedzeniu  stałych Komisji Rady oraz w posiedzeniu 
Komisji Regulaminowej; 
 
- 15 lutego br odbyły się  wybory w naszej Platformie  Obywatelskiej. Szefem 
został pan Leszek Minko a zastępcą pani Mariola Lukowska; 
 
- odbyliśmy trzy spotkania w sprawie  rewitalizacji;\ 
 
- podpisaliśmy akt notarialny  z panią Hinzmann, podpisałem również akt notarialny 
na działkę w Krupolinach; 
 
- otrzymałem informację, że 25 lutego 2010r odbędzie się podpisanie umowy na 
remont drogi Wrócikowo-ul.Olsztyńska-ul.Targowa; 
 
- w tym tygodniu  ukaże się konkurs na przebudowę drogi  w Nikielkowie, 
 
- dziś otwarte zostały oferty na budowę wodociągu Bartołty Wielkie-Leszno oraz na 
budowę kanalizacji w Kaplitynach; 
 
- odbyły się również inne przetargi: geodezyjne, wyceny nieruchomości, 
wyposażenie ogródków integracji wiejskiej. 
 
Do punktu 4, 
 
Pan Czesław Buńkowski – na poprzedniej sesji gościliśmy pana Sierzputowskiego, 
który sprawę godpodarki nieczystościami stałymi dla 37 gmin przedstawił w niezbyt 
różowym świetle a dziś pan Burmistrz mówi, że wszystko jest bardzo pięknie. 
Chciałbym wiedzieć jaka jest prawda. 
 
Pan Lech Nitkowski – to jest bardzo trudny temat. Na każde z następnych spotkań 
będę prosił o wzięcie udziału kogoś z Rady. Nie można wybudować jednego z 
zakładów. Na ostatnim spotkaniu nie podjęliśmy decyzji o wpłacie pieniędzy do 
czasu następnego spotkania gdzie mają być rozwiane wszelkie wątpliwości. 
 
Pan Ryszard Kulesza – wracam do pytania: co jest z niekompletną drogą w 
Jedzbarku; 

 



- jak sprawa wygląda z przetargiem na dokumentację na Klucznik. Na jakim to jest 
etapie; 
 
Pan Jan Połowianiuk – szukając oszczędności tracimy pieniądze. Nie  bardzo 
rozumiem dlaczego w dzień świecą się lampy na Osiedlu Domków 
Jednorodzinnych; 
 
Pan Piotr Mostek – mieszkańcy ulicy Miłej proszą o rozbudowę parkingu . 
 
Pan Andrzej Moszczyński – czy my jako radni zdążymy w tej kadencji zagłosować 
nad studium (boisko Lęgajny). 
 
Pani Regina Wojtach – w dalszym ciągu brak jest oznakowania  Starego 
Wrócikowa. 
 
Pani Elżbieta Zacharewicz – czy moje wnioski jakie złożyłam do budżetu na 2010r 
będą realizowane? Nie dostałam odpowiedzi na żaden ze złożonych wniosków. 
 
Pan Tomasz Michałowskli – w ulicy Niepodległości  w jezdni jest zapaść. Jest to 
niebezpieczne; 
- ul.Traugutta-Ląkowa – tam raz w miesiącu wylewa kanalizacja. Pan inżynier ze 
ZWIK mówił, że to co tam zrobiono zadziała – niestety nie zadziałało; 
 
- 2 lata temu podnieśliśmy wynagrodzenie dla pracowników  administracji i obsługi 
w naszych jednostkach. Proszę o pochylenie głowy nad tym tematem również i w 
tym roku; 
 
Do punktu 5. 
 
Pan Henryk Kuriata – mieszkańcy z osiedla w Lęgajnach  nie mogą dojechać  do 
przystanku; 
- dlaczego nie jest odśnieżany chodnik na ul.Dębowej; 
- mówił pan o rozmowach z Uniwersytetem Warmińsko-Mazurskim w sprawie 
terenu pod boisko. Te rozmowy to jest zwykłe oszukiwanie Uniwersytetu. 
 
Pani Katarzyna Bujna: 
 
- od 2 lat Powiat przekazuje pieniądze na remonty dróg i część tych pieniędzy 
przeszła na naszą wieś. Za każdym razem jak firma zaczynała remont to jeden z 
sąsiadów usilnie przeszkadzał i nie pozwalał tam nic robić. Czy i w tym roku też tak 
samo będzie. 
 
Pan Jarosław Chilicki: 
 
- chciałem podziękować Burmistrzowi, że ma takiego dobrego pracownika jak pan 
Jasiński. 
 
Pani Halina  Mikielewicz: 

 



 
- Rozbudowa przychodni. SANEPID podpisał całą przychodnię. Gabinet 
stomatologiczny ma być rozdzielony. Zadnych konsultacji z ginekologiem i 
stomatologiem nie było. Nikt z nimi nie rozmawiał. 
 
Pan Morawski: 
 
- ja również chcę podziękować za dobrą współpracę panu Jasińskiemu ale dla 
pana Jakubiaka już nie ma za co dziękować. 
 
Do punktu 6. 
 
Wyjaśnienia przedstawiła pani Dorota Kondratowicz – Skarbnik Miasta. 
 
Pan Jan Połowianiuk – w Centrum Konferencyjnym Uniwersytetu odbyło się 
spotkanie z fachowcami od spalania śmieci. To zaczyna trochę inaczej wyglądać. 
Okazuje się, że nasze śmieci nie mają odpowiedniej kaloryczności. Rada Miejska 
do dnia dzisiejszego nie podjęła uchwały w sprawie planu zagospodarowania 
nieczystości. Uspokoiła mnie pani Skarbnik swoimi wyjaśnieniami z których wynika, 
że pieniędzy jeszcze nie przelewamy. 
 
Pan Lech Nitkowski – Prezydent Olsztyna na ostatnim spotkaniu zapewniał, że 
działka pod Zakład już jest. To Gmina Olsztyn wniosła największy, bo 3 milionowy 
udział. Jeśli nie rozwieją się wątpliwości – to będzie to klęska całego 
województwa.Są inne rozwiązania ale można na nich  stracić. Nie wybrano 
ostatecznie jeszcze technologii. Również to monitorujemy. 
 
Pan Andrzej Moszczyński – my jeszcze pod względem płacenia możemy być 
spokojni. Jest to w fazie projektu. 
 
Pan Jan Suliśki – opinia Komisji Finansów Publicznych jest pozytywna. 
 
Rada Miejska  11 głosami „za”, przy 2 głosach przeciwnych i 2 głosach 
„wstrzymujących”  podjęła: 
 
 
                                        U C H W A L E   nr  XLIX(362)10 
w sprawie wyrażenia zgody na wniesienie wkładów pieniężnych do Zakładu 
Gospodarki Odpadami  Komunalnymi Spółka z o.o w Olsztynie. 
 
Do punktu 7. 
 
Zmianę budżetu i wyjaśnienia do tej zmiany przedstawiła Skarbnik Miasta pani 
Dorota Kondratowicz. 
 
Pan Jan Suliński – opinia Komisji Finansów Publicznych jest  pozytywna. 
 
Pan Suliński – wnioskuję o nie czytanie uchwały. 

 



Wniosek przyjęty przez Radę jednogłośnie. 
 
Rada  Miejska  jednogłośnie (15)  podjęła: 
 
                                       U C H W A L E  nr  XLIX(363)10 
w sprawie zmiany budżetu gminy Barczewo na 2010r. 
 
Do punktu 8. 
 
Odpowiedzi: 
 
Burmistrz Barczewa: 
 
- dla pana Ryszarda Kuleszy – droga w Jedzbarku – obaj wiemy, że drogi nie ma. 
Winnych nie ma. Jestem tą sprawą zbulwersowany. 9 marca 2010r jest rozprawa 
apelacyjna. Jak się to skończy powiem Państwu. Sprawą Gminy jest tą drogę 
dobudować; 
- przetarg na Klucznik – musimy pokończyć te większe przetargi a potem zająć się 
tym. 
 
- dla pana Jana Połowianiuka  - lampy, które się świecą na Osiedlu Słonecznym - 
tu już się sprawa zadziała. 
 
- dla pana Piotra Mostka – rozbudowa parkingu – myślę, że parking można 
zlokalizować po linii sieci; 
 
- dla pana Andrzeja Moszczyńskiego – nie wiem czy jeszcze w tej kadencji 
zdążymy zagłosować nad Studium . Powinniśmy starać się zagłosować. 
 
- dla pana Kuriaty – naszych terenów budowlanych nie będziemy zmieniać na 
boisko. Nasze działki doposażymy w infrastrukturę i sprzedamy. Chciałbym aby 
następny ORLIK stanął w Lęgajnach. Do pana Kanclerza  zwróciłem się o 1 ha 20 
arów pod boisko; 
 
- dla pani Wojtach Reginy – oznakowanie Starego Wrócikowa – teraz na spotkaniu 
z GDDKiA  (25 lutego 2010r)” podziękuję” za nie wykonanie tej prośby. 
 
- dla pani Zacharewicz – na składane do budżetu wnioski nigdy nie odpowiadaliśmy 
Takich wniosków są setki. Drobne wnioski można robić w ciągu roku w ramach 
budżetu. 
 
- dla pana Michałowskiego – wyrwa w ulicy Niepodległości – nakazaliśmy 
wykonawcy  jej likwidację; 
 
- kanalizacja Ląkowa – Traugutta – w tej sprawie odpowiem na piuśmie. 
 
Podobnie odpowiem w sprawie podwyżek dla pracowników administracji i obsługi. 
 

 



Na piśmie odpowiem również na te interpelacje , na które nie udzieliłem ustnej 
odpowiedzi. 
 
Do punktu 9. 
 
Informację dotyczącą rodzaju i wysokości świadczeń wypłacanych w 2009r przez 
MOPS Barczewo przedstawił  pan Jarosław Złotkowski – kierownik Miejskiego 
Ośrodka Pomocy Społecznej w Barczewie. 
 
Do punktu 10. 
 
Informację o zaplanowanych na lato 2010r imprezach przedstawiła pani Mariola 
Lukowska – dyrektor Centrum Kultury i Promocji Gminy w Barczewie. 
 
 
Do punktu 11. 
 
Wyjaśnienia do projektu uchwały przedstawił pan Jarosław Złotkowski – kierownik 
MOPS w Barczewie. 
 
Pan Tomasz Michałowski – opinia Komisji Oświaty i Spraw Społecznych jest 
pozytywna. 
 
Projekt uchwały przedstawił pan Bogusław Matłoka – Przewodniczący Rady 
Miejskiej w Barczewie. 
 
Rada Miejska  j e d n o g ł o ś n i e  (15)  podjęła: 
 
 
                                          U  C  H  W  A  L  E   nr  XLIX(364)10 
w sprawie przyjęcia  Gminnego Programu Aktywności Lokalnej „Aktywni po latach” - 
lokalnego programu integracji społecznej i zawodowej beneficjentów Miejskiego 
Ośrodka Pomocy Społecznej w Barczewie; 
 
Do punktu 12. 
 
Wyjaśnienia do projektu uchwały przedstawił pan Jarosław Złotkowski – kierownik 
MOPS w Barczewie. 
 
Pan Tomasz Michałowski – opinia Komisji Oświaty i Spraw Społecznych jest 
pozytywna. 
 
Pan T.Michałowski – wnioskuję o nie odczytywanie projektu uchwały. 
 
Wniosek pana Michałowskiego Rada przyjęła  jednogłośnie (15). 
 
Rada Miejska  j e d n o g ł o ś n i e  (15)  podjęła: 
 

 



                                         U C H W A L E  nr  XLIX(365)10 
w sprawie przystąpienia  gminy Barczewo do realizacji projektu systemowego w 
ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki 2007-2013 Priorytet: VII Promocja 
integracji społecznej, Działanie: 7.1 Rozwój i upowszechnianie aktywnej integracji 
Poddziałanie: 7.1.1 Rozwój i upowszechnianie aktywnej integracji przez ośrodki 
pomocy społecznej, Tytuł projektu:”Aktywni po latach”. 
 
Do punktu 13. 
 
Wyjaśnienia do projektu uchwały przedstawiła pani Ewa Orłowska – dyrektor 
MZOiZ . 
 
Pan Tomasz Michałowski  - kto jest inicjatorem tego programu? 
 
Pani Ewa Orłowska – Miejski Zespół Oświaty i Zdrowia z dyrektorami Szkół. Projekt 
ten dotyczy głównie przedszkoli wiejskich. 
 
Projekt uchwały przedstawił Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Bogusław Matłoka 
 
Rada Miejska  j e d n o g ł o ś n i e (15) podjęła: 
 
                                           U C H W A L E  nr  XLIX(366)10 
w sprawie  złożenia wniosku o dofinansowanie z Europejskiego Funduszu 
Społecznego w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki Priorytet IX, 
Rozwój Wykształcenia i kompetencji w regionach 
Poddziałanie 9.1.1 Zmniejszenie nierówności w stopniu upowszechniania edukacji  
przedszkolnej projektu pod nazwą „Kompleksowe  wsparcie przedszkolaka 
sukcesem każdego Polaka”. 
 
Do punktu 14. 
 
Rozpatrzenie skargi. 
 
Pan Sebastian Więcławik odczytał  stanowisko Komisji Rewizyjnej. 
 
Głosu dla pani  Krystyny Norkus udzielił pan Bogusław Matłoka. 
 
Pani Krystyna Norkus – pani dyrektor nie dała regulaminu dla lokatorów. W 
regulaminie jest napisane, że okna i drzwi musi wymienić administrator budynku. 
Moje okna są w stanie  beznadziejnym. Kilka razy pisałam do pani dyrektor, 
niestety odpowiedzi żadnej nie otrzymałam. 
 
Pan Ryszard Kulesza – komu było przydzielone  mieszkanie? 
 
Pani Norkus – mnie i córce. 
 
Pan Marek Szter – prawda jest taka, że mieszkanie było zadłużone na 7 tysięcy zł a 
odsetki wynosiły 4,5 tysiąca zł. Dług  jest w tej chwili spłacony. Pani dyrektor ZBK 

 



umówiła się z panią Norkus, że umorzy jej odsetki jeśli pani Norkus spłaci okno. W 
międzyczasie pani Norkus przeczytała w gazecie, że okna wymienia właściciel 
budynku. W związku z tym, że pani Norkus nie wywiązała się z obowiązku więc 
pani  Jasińska zerwała porozumienie. 
 
Pani Elżbieta Zacharewicz – mimo skargi i tego, że dziś ją rozpatrujemy jednak 
Komisja Mieszkaniowa powinna tam pójść i zobaczyć jak wyglądają okna w tym 
mieszkaniu. 
 
Pan Marek Szter – ja powiedziałem, że umowa obowiązuje obie strony. 
 
Pan Tomasz Michałowski – Komisja do Spraw Społecznych wspólnie uda się do 
mieszkania pani Norkus. 
 
Pani Regina Wojtach – ta korespondencja  między panią Norkus a ZBK Barczewo  
jest bardzo obszerne. W umowie było powiedziane, że pani Norkus  nie będzie 
zalegała z czynszem. W tym czasie jednak zalegała pani również  oprócz odsetek z 
płatnościami czynszowymi.  
 
Pan  Bogusław Matłoka – obowiązkiem każdego radnego jest pochylić głowę nad 
nieszczęściem. My dziś mamy się zająć treścią skargi. 
 
Pan B.Matłoka – przedstawił projekt uchwały. 
 
Głosowało 14 radnych. 
 
Rada Miejska  7 głosami „za”, przy 2 głosach „przeciwnych” i 5 „wstrzymujących” 
podjęła: 
 
                                           U C H W A L E    nr   XLIX(367)10 
w sprawie rozpatrzenia skargi Pani Krystyny Norkus. 
 
 
Do punktu 15. 
 
Pan Bogusław Matłoka – 7 lutego odbyła się  inauguracja Roku Feliksa 
Nowowiejskiego. Niestety radni nie dopisali na uroczystości. 
W dniu 19 lutego  uczestniczyłem w spotkaniu z firmą TECHMAR. Firma 
przedstawiła program oszczędnościowy w dziedzinie oświetlenia ulicznego. Firma 
twierdzi, że  po wdrożeniu tego programu oszczędności będą tak duże, że pozwolą 
spłacić wcześniej zaciągnięty na ten cel kredyt. 
 
Pan Lech Nitkowski – tu nie można pominąć zamówień publicznych. Zbyt  wiele 
jest w tym niewiadomych. Mamy około 300 nowych lamp, do wymiany jest około 
500 lamp. 
 
Pan Bogusław Matłoka  odczytał rezygnację z funkcji Sołtysa pani Ireny Bober i 
pana Woźniaka. 

 



 
Przewodniczący Rady odczytał również pismo z Urzędu Pocztowego informujące, 
że Urząd Pocztowy w Barczewie czynny będzie od godziny 8.00 do godziny 18.00. 
 
 
Do punktu 16. 
 
Pan Bogusław Matłoka – w związku z wyczerpaniem porządku zamykam obrady 
XLIX/10  sesji Rady Miejskiej w Barczewie. 
 
Protokółowała: 
B.Kwapis                                                             Przewodniczący  
                                                                            Rady Miejskiej w Barczewie 
 
                                                                            Bogusław  Matłoka 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 


